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Protokoll 1/2022 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 

onsdagen den 19 januari 2021 kl. 14:00-15:30, Skypemöte 
 

Ledamöter   Christer Bertling Ordförande (PRO) 

  Gunnar Carlsson Vice ordförande (SPF) 

Åke Lif (PRO) 

Birgitta Airas (SPF) 

Hans-Åke Lundgren (SKPF) 

 

Ersättare  Sune Pettersson (PRO) 

Torbjörn Sundsgård (SPF) 

Katrin Wicén (PRO) 

Irene Svensson, (SPF) 

Kerstin Ström, (SPF) 

 

Övriga närvarande Marja Kammouna Avdelningschef 

  Madeleine Peatt, verksamhetsutvecklare Äldreomsorgen 

Annelie Johansson Sekreterare 

 

Justerare   Christer Bertling (PRO), Birgitta Airas (SPF) 

 

Datum för justering  2022-01-21 

Paragraf   §§1-8 

Sekreterare   Annelie Johansson 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande - Val av mötesordförande och 
justerare 

Till mötesordförande valdes Christer Bertling, PRO och till 

justerare Birgitta Airas, SPF. Justering av protokollet sker via mejl.  

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Christer Bertling (OPOL) PRO 

Gunnar Carlsson (OPOL) SPF 

Åke Lif (OPOL) PRO 

Birgitta Airas (OPOL) SPF 

Hans-Åke Lundgren (OPOL) SKPF 

Ersättare: 

Sune Pettersson (OPOL) PRO 

Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF 

Katrin Wicén (OPOL) (PRO) 

Irene Svensson (OPOL) (SPF)  

Kerstin Ström OPOL) (SPF) 

Förhindrade: 

 

§ 2 
Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. 

§ 3 
Val av pensionärsrådets ordförande och viceordförande 

Pensionärsrådet valde Christer Bertling, PRO som ordförande och 

Gunnar Carlsson, SPF som vice ordförande i Hägersten-Älvsjö 

stadsdelsnämnds pensionärsråd 2022. 

§4 
Tema Verksamhetsuppföljning  

Madeleine Peatt, verksamhetsutvecklare äldreomsorgen informerar 

om arbetet kring verksamhetsuppföljningarna. 

 

Verksamhetsuppföljningarna mäter kvalitén och följsamheten till 

avtal, lagar, föreskrifter och uppdrag. 

För 2022 följs hemtjänstutförare, privata och i egen regi, upp samt 

servicehus. Sen kan även någon uppföljning tillkomma av någon 

utförare som hade identifierade brister under 2021.  

Utförare följs upp vartannat år. Med undantag om utföraren har en 

brist för då görs en uppföljning kommande år. 
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Stadsdelsförvaltningens  verksamhetsuppföljare, tillsammans med 

MAS, är de om utför uppföljningen. Förvaltningen ansvarar för att 

följa upp sina verksamheter i egen regi samt verksamheter på 

entreprenad. Förvaltningen tilldelas även ett antal privata utförare 

av äldreförvaltningen. Äldreförvaltningen är de som ansvarar för 

uppföljningen av privata utförare men uppföljningen genomförs av 

förvaltningens verksamhetsuppföljare.  

Verksamhetsuppföljningen följer en stadsgemensam mall och utgår 

från de krav som ställs i uppdragsbeskrivningen. 

Verksamhetsuppföljningen är en del av stadens 

uppföljningsmodell. Andra delar är kvalitetsobservationer som 

äldreförvaltningen gör och kvalitetsuppföljning på individnivå 

som görs av biståndshandläggaren.  

Uppföljningen genomförs normalt på plats hos utföraren genom 

dialog med verksamhetschef och analys av material. Uppföljarna 

ansvarar för bedömning av verksamhetens kvalitet. Bedömningen 

avser att stötta utförarna i arbetet med att förbättra verksamheternas 

kvalitet.  

Resultatet redovisas till respektive utförare, till nämnden som får 

ett samlat resultat av uppföljningarna för stadsdelens verksamheter 

i kommunal regi och på entreprenad. Till äldreförvaltningen för 

privata utförare i rapportform.  

Om uppföljningen visar på brister eller avvikelser så ansvarar 

utföraren för att vidta åtgärder och rätta till det som brister. Om 

utföraren inte åtgärdar bristerna kan verksamheten få sitt avtal hävt. 

Det har hänt att avtal hävt men det är inte vanligt. 

 

Gällande Långbroberg så kommer en uppföljning göras av 

förvaltningen under 2022 utifrån de resultat som framkommit från 

äldreförvaltningens inspektion samt kvalitetsobservation. 

 

Aktuell information från förvaltningen 

Marja Kammouna, avdelningschef för äldreomsorg informerade 

om: 

Verksamhetsberättelse och bokslut 2021 

Äldreomsorgen visar på ett resultat på 19 miljoner plus i 

budget. Faktorer som påverkat är avvecklingen av Solberga 

och att många av de boendena flyttade in på förvaltningens 

andra boenden och det gjord att förvaltningens kostnader 

för tomgånghyror minskade. Sen har förvaltningens 

kostnader för placeringar på vård och omsorgsboendena 

varit lägre till följd av att färre äldre ansökt om vård och 

omsorgsboende under pandemin. 
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Äldreomsorgen uppfyller sina mål för 2021 men då ingen 

brukarundersökning gjordes under 2021 och vi har behövt 

utgå från den kvalitetsuppföljningen på individnivå. Antalet 

individer som följts upp på förvaltningens vård och 

omsorgsboende är för lågt för att kunna genomföra någon 

analys eller jämförelse. Besöksstoppet under pandemin har 

gjort att individuppföljningarna inte har kunnat genomföras 

som normalt.  

 

Verksamhetsplanen för 2022 är tagen  nämnd. 

 

Polisen 

Viktig information från polisen gällande åldringsbrott. 

Sprid vidare i era föreningar. I Solberga skedde det ett rån 

genom att en kvinna plingade på hos en äldre person och. 

utgav sig för att komma från hemtjänsten. Den äldre hade 

inte hemtjänst sedan tidigare. Kvinnan sade att denne gjorde 

hembesök i förebyggande syfte för att gå igenom framtida 

behov av insatser. Kvinnan blev insläppt hos den äldre och 

var där endast en kortare stund och gick sedan. 

Viktigt att veta är att hemtjänstföretagen inte har det 

uppdraget att göra hembesök för att gå igenom behov av 

insatser. Det är endast biståndshandläggaren som gör 

hembesök för att utreda behov och efter beviljade insatser 

och val av hemtjänstutförare så kommer hemtjänstpersonal 

hem till den äldre.  

Information om detta kommer även att läggas upp på 

förvaltningens Facebook sida. 

 

Rekrytering av ny avdelningschef efter Marja pågår. Mer 

information kommer komma. 

 

Covidsmitta 

Det finns smitta inom våra verksamheter igen, både på 

boendena och inom hemtjänsten. Hemtjänsten har sitt 

förstärkningsteam igång för de personerna i ordinärt boende 

med pågående eller misstänkt Covid. 

Det är stort tryck från slutenvården vilket innebär att de inte 

hinner testa utskrivningsklara personer innan hemgång. 

Testning sker när de kommit tillbaka till sitt boende och då 

har några fall av positiva Covid fall upptäckts. Tack vare 

vaccineringen är ingen allvarligt sjuk utan symptomen är 

som en vanlig förkylning och den äldre tillfrisknar. 

 

Ensamhet 
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Pensionärsrådet vill veta mer om förvaltningens arbete för 

att motverka ensamhet speciellt under sommartid.  

Svar; Förvaltningen har sökt medel för olika satsningar bl a 

för att minska isolering och ensamhet. Maria Nord Berge, 

enhetschef från Enheten för utveckling och förebyggande 

arbetet bjuds in till kommande möte för att berätta mer om 

vad som planeras. 

 

Kompetensutvecklingsplaner 

Pensionärsrådet önskar veta om förvaltningen fått svar på 

de ansökningar vi gjort för kompetenssatsningarna kring 

bland annat kring språk och Silviahemscertifiering.  

Svar: Får återkomma med svar på vilka medel som 

förvaltningen har fått tilldelat.  

 

Kvalitetspremien 

Pensionärsrådet undrar om ersättningen som utgår till 

företaget kommer gå till personal i form av lön? 

Svar: Premien går till företaget och inte specifikt till 

personalen som en extra lön. 

§ 6 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 16 december 2021 och 3 

januari 2022 

§ 3 Medborgarförslag för verksamheten i Hövdingagården  

Pensionärsrådet stödjer medborgarförslaget. 

§10 Verksamhetsplan och budget 2022 

”utvecklar stadsdelsförvaltningen arbetet med att systematiskt 

inventera lokalbestånd och behov av lokaler för kultur, fritid 

och föreningsliv i stadsdelen för att bidra till stadsövergripande 

samhällsplanering som ska ge lika möjligheter till deltagande 

och skapande samt ett kreativt och attraktivt Stockholm. I 

arbetet strävar förvaltningen efter att hitta ett sätt för föreningar 

att nyttja lokaler och utrymmen på Medborgarkontoret i 

Älvsjö.” 

Pensionärsrådet ser fram emot rapportering om inventering samt 

resultatet om Medborgarkontoret i Älvsjö. 

KPR:s sammanträde 7 december 2021 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 
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Rådet för funktionshinderfrågor 8 december 2021 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 8 december 2021 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

§ 7 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

3 Fritidsgård i Axelsberg 

Pensionärsrådet stödjer medborgarförslaget och framför att det är 

viktigt att så väl ungdomar, som äldre, har lokaler att tillgå. Det är 

en icke önskvärd utveckling som sker idag och pensionärsrådet 

framför vikten av att förvaltningen medverkar till att det finns 

lokaler för föreningslivet. 

 

12 Detaljplan för norra Folkparksvägen i Solberga 

Pensionärsrådet tillstyrker förslaget i sin helhet. Det är viktigt att 

värna om tryggheten i området utifrån att Solberga är ett utsatt 

område. Det är även viktigt med att få samlingslokaler så att 

människor har tillgång till lokaler närområdet. 

§8 
Övriga frågor 

Nästa sammanträde för pensionärsrådet är 16 februari 


